

ລັດຖະບານ

ສາທາລະນະລັດສັງຄົມນິຍົມຫວຽດນາມ  
ເອກະລາດ - ເສລີພາບ - ຄວາມສຸກ

ເລກທີ: 90/2021/NĐ-CP

ຮ່າໂນ້ຍ, ວັນທີ 19 ຕຸລາ 2021

### ດຳລັດ

ວ່າດ້ວຍ ອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າ ທີ່ເປັນບຸລິມະສິດພິເສດຂອງ ຫວຽດນາມ ເພື່ອປະຕິບັດສັນຍາການຄ້າ  
ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ແຫ່ງສາທາລະນະລັດ ສັງຄົມນິຍົມ ຫວຽດນາມ  
ແລະ ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ  
ນັບແຕ່ວັນທີ 04 ຕຸລາ 2020 ຫາ ວັນທີ 04 ຕຸລາ 2023

ອີງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງຂອງລັດຖະບານ ສະບັບວັນທີ 19 ມິຖຸນາ 2015; ກົດໝາຍ  
ວ່າດ້ວຍການປັບປຸງ ແລະ ເພີ່ມເຕີມບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງລັດຖະບານ  
ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງທ້ອງຖິ່ນ ລົງວັນທີ 22 ພະຈິກ 2019;

ອີງຕາມ ການປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກ ສະບັບວັນທີ 6 ເມສາ  
2016;

ອີງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບວັນທີ 23 ມິຖຸນາ 2014;

ອີງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງພາສີ ສະບັບວັນທີ 13 ມິຖຸນາ 2019;

ອີງຕາມ ການປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສິນທິສັນຍາສາກົນ ລົງວັນທີ 9 ເມສາ 2016;

ອີງຕາມ ການປະຕິບັດຕາມສັນຍາການຄ້າລະຫວ່າງລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ສັງຄົມ  
ນິຍົມຫວຽດນາມ ແລະ ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ໄດ້ລົງ  
ນາມໃນວັນທີ 3 ມີນາ 2015 ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ;

ອີງຕາມ ການຕາມການສະເໜີຂອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ;

ລັດຖະບານປະກາດໃຊ້ດຳລັດວ່າດ້ວຍອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າແບບພິເສດຂອງຫວຽດນາມ ເພື່ອ  
ປະຕິບັດສັນຍາການຄ້າລະຫວ່າງລັດຖະບານ ສາທາລະນະລັດ ສັງຄົມນິຍົມ ຫວຽດນາມ ແລະ  
ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແຕ່ວັນທີ 04 ຕຸລາ 2020 ຫາ 04 ຕຸລາ 2023.

### ມາດຕາ 1. ຂອບເຂດ

ດຳລັດສະບັບນີ້ໄດ້ກຳນົດອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດພິເສດ ແລະ ເງື່ອນໄຂເພື່ອຮັບເອົາອັດຕາ  
ພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດຕາມສັນຍາການຄ້າລະຫວ່າງລັດຖະບານແຫ່ງສາທາລະນະລັດສັງຄົມນິຍົມ  
ຫວຽດນາມ ແລະ ລັດຖະບານ ສປປ ລາວ (ຕໍ່ໄປນີ້ຊຽນຫຍໍ້ວ່າ: ສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ. )  
ແຕ່ວັນທີ 04 ຕຸລາ 2020 ຫາ ວັນທີ 04 ຕຸລາ 2023.

### ມາດຕາ 2. ຈຸດປະສົງ

1. ຜູ້ເສຍພາສີອາກອນຕາມຂໍ້ກຳນົດຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີນຳເຂົ້າ ແລະ ອາກອນສົ່ງອອກ.

2. ພະນັກງານພາສີ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ.

3. ອົງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ບຸກຄົນມີສິດ ແລະ ພັນທະທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສິນຄ້ານຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກ.

**ມາດຕາ 3. ລາຍການສິນຄ້າທີ່ມີແຫຼ່ງກຳເນີດຈາກ ສປປ ລາວ ພາຍໃຕ້ສັນຍາການຄ້າ ຫວຽດນາມ-ລາວ**

**ອອກພ້ອມກັບດຳລັດສະບັບນີ້:**

1. ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ I - ລາຍການສິນຄ້າມີສິດຫຼຸດອັດຕາພາສີ 50% ຂອງ ATIGA ພາຍໃຕ້ສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ.
2. ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ II - ບັນຊີລາຍການສິນຄ້າທີ່ບໍ່ມີສິດໄດ້ຮັບບຸລິມະສິດຕາມສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ.
3. ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III - ລາຍຊື່ສິນຄ້າທີ່ມີສິດໃນລະບອບໂຄຕ້າອັດຕາພາສີປະຈຳປີພາຍໃຕ້ສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ.

**ມາດຕາ 4. ສິນຄ້ານຳເຂົ້າໄດ້ຮັບການຫຼຸດຜ່ອນອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າພິເສດ 0%**

ສິນຄ້ານຳເຂົ້າຈາກ ສປປ ລາວ ຍົກເວັ້ນສິນຄ້ານຳເຂົ້າໃນບັນຊີລາຍການສິນຄ້າທີ່ລະບຸໄວ້ໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ I, ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ II ແລະ ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III ທີ່ອອກພ້ອມກັນກັບດຳລັດສະບັບນີ້ ຈະຕ້ອງເສຍພາສີນຳເຂົ້າ 0% (ສູນ ເປີເຊັນ) ສິດທິພິເສດ. ຖ້າໄດ້ຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 8 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້.

**ມາດຕາ 5. ສິນຄ້ານຳເຂົ້າມີສິດຫຼຸດພາສີ 50% ຂອງ ATIGA.**

1. ສິນຄ້າທີ່ນຳເຂົ້າຈາກ ສປປ ລາວ, ໃນບັນຊີລາຍການສິນຄ້າທີ່ລະບຸໄວ້ໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍທີ I ໄດ້ກຳນົດໃນດຳລັດສະບັບນີ້, ມີສິດອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າພິເສດເທົ່າກັບ 50% ຂອງອັດຕາພາສີ ATIGA ທີ່ລະບຸໄວ້ໃນອັດຕາພາສີ. ສົມທົບກັບດຳລັດເລກທີ 156/2017/ND-CP ລົງວັນທີ 27 ທັນວາ 2017 ຂອງລັດຖະບານ ວ່າດ້ວຍ ການປະກາດໃຊ້ອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດພິເສດຂອງຫວຽດນາມ ເພື່ອປະຕິບັດສັນຍາການຄ້າສິນຄ້າອາຊຽນ ໄລຍະ 2018 – 2022 ແລະ ສະບັບປັບປຸງ ແລະ ປຸງແປງເພີ່ມເຕີມ (ຖ້າມີ), ຖ້າເງື່ອນໄຂທີ່ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 8 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້.
2. ໃນກໍລະນີອັດຕາພາສີ ATIGA ສູງກວ່າອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນດຳລັດສະບັບເລກທີ 57/2020/ND-CP ລົງວັນທີ 25 ພຶດສະພາ 2020 ຂອງລັດຖະບານ ສະບັບປັບປຸງ ແລະ ເພີ່ມເຕີມບາງມາດຕາຂອງດຳລັດສະບັບເລກທີ 122/2016/ND-CP ລົງວັນທີ 01 ກັນຍາ 2016 ຂອງລັດຖະບານ ວ່າດ້ວຍອັດຕາພາສີສົ່ງອອກ, ອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດ, ບັນຊີລາຍການສິນຄ້າ ແລະ ອັດຕາພາສີຢ່າງແທ້ຈິງ, ອາກອນປະສົມ, ອາກອນນຳເຂົ້າອອກໂຄຕ້າ ແລະ ດຳລັດ ເລກທີ 125/2017/ ND-CP ລົງວັນທີ 16 ພະຈິກ 2017. ການດັດແກ້ ແລະ ເພີ່ມເຕີມບາງມາດຕາຂອງດຳລັດເລກທີ 122/2016/ND-CP (ຕໍ່ໄປນີ້ເອີ້ນວ່າອັດຕາພາສີ MFN) ແລະ ເອກະສານອື່ນໆສະບັບປັບປຸງ ແລະ ເພີ່ມເຕີມ (ຖ້າມີ), ອັດຕາ

ພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດພິເສດເທົ່າກັບ 50 % ຂອງອັດຕາພາສີທີ່ລະບຸໄວ້ໃນອັດຕາພາສີ MFN ຈະຖືກນຳໃຊ້.

**ມາດຕາ 6. ສິນຄ້ານຳເຂົ້າບໍ່ມີສິດໄດ້ຮັບບຸລິມະສິດດ້ານພາສີເມື່ອນຳເຂົ້າຫວຽດນາມ**

ສິນຄ້າໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ II ທີ່ກຳນົດໃນດຳລັດສະບັບນີ້ ຈະບໍ່ໄດ້ຮັບອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າທີ່ມີສິດພິເສດຕາມສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ ເມື່ອນຳເຂົ້າຫວຽດນາມ.

**ມາດຕາ 7. ສິນຄ້ານຳເຂົ້າແມ່ນຂຶ້ນກັບລະບອບໂກຕ້າອັດຕາພາສີ**

1. ສຳລັບເຂົ້າ - ລະຫັດ HS 10.06 (03 ແຖວຂອງເລກ HS 8 ລາຍລະອຽດໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້):

ກ) ຜະລິດຕະພັນເຂົ້າສານທີ່ມາຈາກ ສປປ ລາວ ແມ່ນນຳເຂົ້າໃນຂອບເຂດໂຄຕ້າທີ່ລະບຸໄວ້ໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ ເມື່ອນຳເຂົ້າໄປຫວຽດນາມ ຖ້າເງື່ອນໄຂທີ່ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 8 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ ແລະ ລະບຽບການແມ່ນບັນລຸໄດ້ ແມ່ນຈະໄດ້ມີສິດຮັບອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າພິເສດ 0% (ສູນເປີເຊັນ).

ຂ) ສິນຄ້າເຂົ້າສານທີ່ມາຈາກ ສປປ ລາວ ແມ່ນນຳເຂົ້າເກີນໂຄຕ້າທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ ເມື່ອນຳເຂົ້າໄປຫວຽດນາມ ຖ້າເງື່ອນໄຂທີ່ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 8 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ ຖ້າຫາກຈຳນວນນຳເຂົ້າເກີນໂກຕ້າແມ່ນຈະອີງໃສ່ອັດຕາພາສີທີ່ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 5 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້.

2. ສຳລັບຜະລິດຕະພັນຢາສູບທີ່ບໍ່ໄດ້ປຸງແຕ່ງ ແລະ ເສດໃບຢາສູບ - ລະຫັດ HS 24.01 (13 ແຖວຂອງ HS 8 ຕົວເລກລາຍລະອຽດຢູ່ໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້):

ກ) ໃບຢາສູບທີ່ຍັງບໍ່ທັນປຸງແຕ່ງ ແລະ ເສດໃບຢາສູບທີ່ມາຈາກ ສປປ ລາວ ແມ່ນຢູ່ໃນບັນຊີສິນຄ້ານຳເຂົ້າ ພາຍໃຕ້ອັດຕາໂກຕ້າ ຂອງອັດຕາພາສີທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ວ່າດ້ວຍການນຳເຂົ້າ, ຖ້າປະຕິບັດຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 8 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ ແລະ ລະບຽບການຕ່າງໆ ຂອງ ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ທີ່ວ່າງອອກ ແມ່ນກ່ຽວກັບໂຄຕ້າອັດຕາພາສີ ແມ່ນຜູ້ນຳເຂົ້າຈະໄດ້ຮັບອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດພິເສດ 0% (ສູນສ່ວນຮ້ອຍ).

ຂ) ໃບຢາສູບທີ່ຍັງບໍ່ທັນປຸງແຕ່ງ ແລະ ເສດໃບຢາສູບທີ່ມີຕົ້ນກຳເນີດຈາກ ສປປ ລາວ ທີ່ນຳເຂົ້າຫວຽດນາມ ເກີນໂຄຕ້າທີ່ລະບຸໃນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ III ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ ຈະບໍ່ໄດ້ຮັບອັດຕາພາສີອາກອນພິເສດຕາມສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ.

**ມາດຕາ 8. ເງື່ອນໄຂການໄດ້ຮັບອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າພິເສດຕາມສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ - ລາວ**

ສິນຄ້ານຳເຂົ້າທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນມາດຕາ 4, 5 ແລະ 7 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້, ມີສິດໄດ້ຮັບອັດຕາພາສີນຳເຂົ້າພິເສດຕາມສັນຍາການຄ້າຫວຽດນາມ-ລາວ, ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມເງື່ອນໄຂດັ່ງນີ້:

1. ນຳເຂົ້າຈາກ ສປປ ລາວ ເຂົ້າຫວຽດນາມ.

2. ປະຕິບັດຕາມ ລະບຽບກົດໝາຍສະບັບປະຈຸບັນກ່ຽວກັບລະບຽບແຫຼ່ງກຳເນີດສິນຄ້າທີ່ໃຊ້ໄດ້ ກັບສິນຄ້າທີ່ໄດ້ຮັບບຸລິມະສິດອັດຕາພາສີຈາກຫວຽດນາມ-ລາວ ແລະ ຕ້ອງມີໃບຢັ້ງຢືນແຫຼ່ງກຳເນີດສິນ ຄ້າຂອງຮູບແບບ S (C/O Form S) ອອກໃຫ້ໂດຍອົງການທີ່ມີອຳນາດຂອງ ສປປ ລາວ. ຕາມລະ ບຽບການ.

#### ມາດຕາ 9. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

1. ດຳລັດສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດນັບແຕ່ມີລົງນາມ ແລະ ປະກາດໃຊ້ເປັນຕົ້ນໄປ.
2. ສຳລັບໃບແຈ້ງການພາສີທີ່ຂຶ້ນທະບຽນແຕ່ວັນທີ 04 ຕຸລາ 2020 ຫາກ່ອນວັນທີ ດຳລັດສະບັບ ນີ້ມີຜົນສັກສິດ, ຖ້າປະຕິບັດໄດ້ຄົບຖ້ວນຕາມເງື່ອນໄຂການເກັບພາສີນຳເຂົ້າບຸລິມະສິດພິເສດທີ່ກຳນົດ ໄວ້ໃນດຳລັດສະບັບນີ້ ແລະ ໄດ້ເສຍພາສີໃນອັດຕາພາສີທີ່ສູງກວ່ານັ້ນເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຈະຈັດເກັບພາສີ ທີ່ຈ່າຍເກີນຕາມຂໍ້ກຳນົດຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງພາສີ.
3. ບັນດາລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າອົງການຈັດຕັ້ງຂັ້ນລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າອົງການທີ່ຕິດພັນກັບ ລັດຖະບານ, ປະທານຄະນະກຳມະການປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ສູນກາງ ແລະ ບັນດາອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ບຸກຄົນຮັບຜິດຊອບໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ດຳລັດສະບັບນີ້.

TM. ລັດຖະບານ  
KT. ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ  
ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ  
[ເຊັນ ແລະ ປະທັບກາຈ້າ]

ເລ ມິງ ຂາຍ